
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel tirsdag den 21. marts 2023 kl. 17.00-18.00 i Skovhuset i 

Bangsbo, Skovhusvej 30, 9900 Frederikshavn 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Hanne, Bo, Jens   

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 25. januar 2023 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2023-2024 

1. Årsberetningen til det umiddelbart efterfølgende årsmøde. Den blev gennemgået og tiltag i de fire 

    kommuner diskuteret. Bestyrelsen forsøger ar have fingeren på pulsen og deltage i så meget som det er 

    muligt. I alt 75 gange har bestyrelsen stået vagt, og forsøgt at påvirke beslutningstagere til at tænke 

    friluftsliv ind i deres beslutninger. I nogle tilfælde kan vi også afhjælpe problemer som måtte være 

    opstået for vores medlemsorganisationer i relation til myndigheder. Nedenfor er nævnt hvad de fire 

    kommunekoordinatorer vil arbejde med det kommende år. 

    Brønderslev Kommune 

    1. En sammenhængende sti plan 

    2. En genoptagelse af planlægningen af en Naturpark Jyske Ås 

    3. Samarbejde med handicaporganisationer 

    Frederikshavn Kommune 

    1. En sammenhængende sti plan 

    2. En genovervejelse af en geopark 

    3. Arbejde for, at der ikke nedlægges flere markveje og stier 

    Hjørring Kommune 

    1. Deltage i planlægningen af et kommende jordfordelingsprojekt 

    2. Planlægning af en naturpark vest i kommunen 

    3. Være aktiv i forretningsudvalget for det grønne råd 

    4. Deltage i bestyrelsesarbejdet for Naturpark Tolne 

    5. Følge projektet om fjernelse af fisketrappen i Bindslev 

    Læsø Kommune 

    1. Følge arbejdet med Natur National Park Læsø 

2. Invitation til seminar om kulturlandskab og kulturmiljø. Thomas orienterede om dette seminar i Sæby 

    13.-14. juni. Det er Nordisk Kulturlandskabsforbund, som inviterer. Det koster 1820 kr. med forplejning 

    og overnatning på Hotel Viking. 

 

 

 

 



 

 

4. Fredning 

Møde i Fredningsnævnet for Nordjylland den 8. marts i Skagen, hvorfra Thomas kort refererede. I alt fem 

sager var på programmet. På Fyrvej Skagens Gren var det spørgsmål om opsætning af betalingsautomater 

til brug for Sandormen og ansøgning om yderligere etablering af kabel på Skagen Markjorder. På Fyrvej 2, 

Det Hvide Fyr var der ansøgning om at afholde Skagen Odde Trail 2. september 2023 og ansøgning om at 

etablere et rækværk til Vippefyret. Og endelig var der på Kandestedvej ansøgning om efter nedrivning af en 

eksisterende bolig at give tilladelse til at opføre en ny. 

 

5. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Beklædning. Bo har som den sidste fået sin jakke. 

2. Udvalg om adgang. Benjamin refererede fra Teams møde den 9. marts. Det drejer sig blandt andet om 

    samarbejde med handicaporganisationer. Mødeformen fungerer. Næste møde er 25. maj. 

3. Friluftsrådets generalforsamling. Det er 29. april 2023 på Kragerup Gods. Formænd kan deltage. 

 

6. Regionen 

Møde i følgegruppen om råstoffer 22. marts. Thomas deltager. 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Brugerrådet. Der er indkaldt til møde 18. april i Skagen. Dagsorden er udsendt. Naturnationalparker er ikke 

omtalt. 

8. Afholdte møder 

1. Naturpark Tolne. Hanne refererede fra møde i Naturparkrådet 26. januar. På dagsordenen var mindesten 

    for Georg Bruun, arbejdet i arbejdsgrupperne, informationer fra lodsejere (Tolne Skov og Skaarupgaard), 

    det store offentlige arrangement Naturparkens dag 4. juni og forslag om oprettelse af foreningen 

    Naturpark Tolnes venner.  

2. Fisketrappen i Bindslev. Møde den 8. marts, hvor Thomas deltog. Området er spærret af. Første 

    spadestik er taget.  

 

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Grønt Råd 23. marts. Dagsorden er udsendt. 

Brønderslev Kommune. 

Grønt Råd 2. marts. Referat kan findes på hjemmesiden. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt Råd 2. februar. Også her findes referatet på hjemmesiden. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

10. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


